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Instans 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Plats och tid Fullmäktiges sessionssal, Sturegatan 42, torsdagen den 21 mars 2019 kl 18:00-20:28 
 

Beslutande ledamöter 
Per-Olof Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Anne-Marie Ekström (L), Niklas Arvidsson (KD), Annette Carlson (M), 
Andreas Exner (SD), Lennart Andreasson (V), Kerstin Hermansson (C), Anna Svalander (L), Ulf Olsson (S),  
Tom Andersson (MP), Leila Pekkala (S), Lars-Åke Johansson (S), Urban Svenkvist (M), Marie Fridén (M), Lars-
Gunnar Comén (M), Birgitta Bergman (M), Crister Spets (SD), Björn Qvarnström (SD), Ida Legnemark (V), 
Maj-Britt Eckerström (C), Lars Gustaf Andersson (L), Yvonne Persson (S), Ninni Dyberg (S), Kjell 
Hjalmarsson (MP), Micael Svensson (S), Gun-Britt Persson (S), Hans Gustavsson (KD), Oliver Öberg (M), 
Anna-Clara Stenström (M), Pirita Isegran (M), Leif Häggblom (SD), Olle  Engström (SD), Anne Rapinoja (V), 
Cecilia Andersson (C), Andreas Cerny (L), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Kent Hedberg (S), Christina 
Waldenström (MP), Sara Andersson (S), Per Carlsson (S), Else-Marie Lindgren (KD), Nils-Åke Björklund (M), 
Martin Nilsson (M), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Jan Nilsson (SD), Peter Wiberg (V), Alexander Andersson 
(C), Johan Wikander (L), Sofia Bohlin (S), Robert Sandberg (S), Mohamed Kossir (S), Johan Dahlberg (S), 
Magnus Sjödahl (KD), Hasse Ikävalko (M), Jolly Bou Rahal (M), Jonas Ellerstrand (SD), Tomas Brandberg 
(SD), Gabriella Andersson (V), Mattias Danielsson (C), Anders Jonsson (S), Abdullahi Warsame (S), Marie 
Samuelsson (S), Sead Omerovic (S), Ulf Sjösten (M), Anders Alftberg (SD), Kristian Silbvers (SD), Stefan 
Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Liridona Rexhepi (S) och Anna Christensen (M). 
 
I de närvarande ställe tjänstgjorde: 
 
För Malin Carlsson (S)  - Jessica Eng Strömberg (S) 
För Lisa Berglund (KD)    - Åke Ekvad (KD) 
 
Närvarande ersättare 
Annette Nordström (M), Per Månsson (M), Jonas Garmarp (M), Lovisa Gustafsson (M), Mattias Karlsson (M), 
Jessica Bjurén (M), Paul-Andre Safko (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Jan Idehed (C), Karl-Eric Nilsson (C), 
Morgan Hjalmarsson (L), Britt-Marie Halldén (L), Valéria Kant (KD), Gunilla Christoffersson (KD), Anja 
Liikaluoma (S), Bengt Bohlin (S), Therése Björklund (S), Andreas Ekström (S), Leif Grahn (S), Marie Sandberg 
(S), Paulina Hanafi (S), Inger Landström (V), Tommy Josefsson (V), Anna-Karin Gunnarsson (MP), Göran 
Larsson (MP), Eva Eriksson (SD), Robert Skånberg (SD), Niklas Hallberg (SD) och Martin Sörbom (SD). 

 
Anna-Clara Stenström (M) lämnar sammanträdet kl 20.15. Hon ersätts av Annette Nordström (M) under 
behandlingen av § 63. 
 
Övriga 
Lars-Olof Danielsson    stadsjurist 
Göran Björklund   sekreterare 

Justeringens plats och tid Kommunstyrelsens lilla sessionssal kl 15.00-15.16  
 
Tillkännagivande av 
protokoll 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 28 mars 2019 
  

 
Underskrifter 
 Sekreterare 

 
Paragrafer §§ 38-63 

 Göran Björklund  
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Ordförande 

  

 Per-Olof Höög (S)  

 Justerare 
  

 Ulrik Nilsson (M) Kjell Hjalmarsson (MP) 
 
  

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
3(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-03-21 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Ärendelista 
§ 38  
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§ 39  
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§ 40  

Inkomna interpellationer och enkla frågor ............................................................ 7 
§ 41 Dnr KS 2019-00253 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval ........................ 8 
§ 42 Dnr KS 2019-00044 1.1.1.1 

Svar på enkla fråga av Annette Carlson (S)  om placerade barn i 
familjehem eller hem för vård- och boende (HVB) ............................................... 9 

§ 43 Dnr KS 2019-00221 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Lennart Andreasson (V) om Stadsrevisionens 
granskningsrapport av ärendehantering ............................................................ 10 

§ 44 Dnr KS 2019-00320 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Leif Häggblom (SD) om läroplanen ............................... 11 

§ 45 Dnr KS 2019-00328 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Annette Carlson (M) om byggnationen av 
idrottshall i Fristad ............................................................................................. 12 

§ 46 Dnr KS 2019-00327 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Martin Nilsson (M): Hur kommuniceras 
planeringsarbetet inför Borås 400-årsfirande? .................................................. 13 

§ 47 Dnr KS 2019-00326 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Hasse Ikävalko (M): När blir Borås Stads 
museers skattefinansierade samlingar tillgängliga genom 
digitalisering? .................................................................................................... 14 

§ 48 Dnr KS 2019-00325 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Anna Christensen (M): Hur ligger vi till med 
arbetet för ökad stadsodling? ............................................................................ 15 

§ 49 Dnr KS 2019-00324 1.1.1.0 
Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) om styrdokument för träd ................... 16 

§ 50 Dnr KS 2019-00323 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) om kompensation för den 
uppskjutna flytten av Norrbyskolan .................................................................... 17 

§ 51 Dnr KS 2019-00319 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V): Borås som 
fristadskommun för förföljda konstnärer ............................................................ 18 

§ 52 Dnr KS 2019-00318 1.1.1.1 
Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V): Vilka konsekvenser 
innebär de nationella förändringarna i arbetsmarknadspolitiken för 
Borås? .............................................................................................................. 19 

§ 53 Dnr KS 2018-00650 3.1.1.0 
Lokalisering av ett samlat skyttecentrum i Borås ............................................... 20 

§ 54 Dnr KS 2018-00618 3.6.7.2 
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Ansökan om anläggningslån för anläggande av konstgräsplan; 
Gånghesters Sportklubb ................................................................................... 21 

§ 55 Dnr KS 2019-00118 1.2.4.0 
Kapitaltäckningsgaranti för Borås Stadshus AB ................................................ 23 

§ 56 Dnr KS 2019-00060 1.1.1.25 
Instruktioner till valda ombud inför 2019 års bolagsstämmor ............................. 24 

§ 57 Dnr KS 2019-00168 1.1.1.4 
Kommunalt partistöd för Liberalerna i Borås ..................................................... 25 

§ 58 Dnr KS 2019-00150 1.1.1.4 
Kommunalt partistöd för Vänsterpartiet i Borås ................................................. 26 

§ 59 Dnr KS 2019-00109 1.1.1.4 
Kommunalt partistöd för Moderaterna i Borås ................................................... 27 

§ 60 Dnr KS 2019-00122 1.1.1.4 
Kommunalt partistöd för Centerpartiet i Borås ................................................... 28 

§ 61 Dnr KS 2014-00518 212 
Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (FP): Förtäta Borås 
stadskärna! ....................................................................................................... 29 

§ 62 Dnr KS 2018-00085 1.1.1.1 
Svar på motion av Ida Legnemark (V): Säg nej till cirkus med vilda 
djur .................................................................................................................... 31 

§ 63 Dnr KS 2019-00096 1.1.1.1 
Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M): 
Borås Stad bör redovisa slöseri med skattemedel ............................................. 33 

 
 
 
Parentation 
Sammanträdet inleds med en stund i stillhet till minne av ersättaren i 
fullmäktige Raija Leppänen (S) som avlidit. 
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§ 38   

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Ulrik Nilsson (M) och 
Kjell Hjalmarsson (MP) med Ida Legnemark (V) som ersättare.  
    
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal torsdagen den 28 mars 2019 kl 15:00.        
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Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Ulrik Nilsson (M) och 
Kjell Hjalmarsson (MP) med Ida Legnemark (V) som ersättare.  
    
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal torsdagen den 28 mars 2019 kl 15:00.        
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§ 39   

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av 
kommunchefen remitterats till Kommunstyrelsen: 
 
2019-03-08 Motion av Ida Legnemark (V): Höj kvaliteten i Borås Stads arbete 

med jämställdhetsintegrering. 
  Dnr 2019-00279 1.1.1.1 
 
2019-03-08 Motion av Ida Legnemark (V): Den första jämställda 

generationen. 
  Dnr 2019-00280 1.1.1.1 
 
2019-03-20 Motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) 

Borås Stad ska tåla att granskas! 
  Dnr 2019-00331 1.1.1.1     
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§ 40   

Inkomna interpellationer och enkla frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen och de enkla frågorna får ställas.            

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har en interpellation och tolv enkla frågor inkommit 
som fogas som bilagor till protokollet.      
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§ 41 Dnr KS 2019-00253 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och 
fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, separat bilaga) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Christina Zetterstrand (M), Kellgrensgatan 28, 504 34 Borås entledigas från sitt 
uppdrag som ersättare i Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 
 
Daniel Nikolov (M), Trandaredsgatan 21, 507 62 Borås väljs till ersättare i 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden t.o.m. den 31 december 2022. 
 
Micael Svensson (S), Råslätt, Solsäter, 516 95 Målsryd väljs till ledamot och 
ordförande i styrelsen för Borås kommuns Parkerings AB fr.o.m. 1 april 2019 
t.o.m. 2022 års verksamhet. 
 
Annika Persson (L), Skräddargårdshöjd 14, 517 37 Bollebygd väljs till ledamot 
och ordförande i styrelsen för Borås Djurpark AB fr.o.m. 1 april 2019 t.o.m. 
2022 års verksamhet. 
 
Tommy Holmström (SD), Roppered Björkhem 1, 516 96 Aplared väljs till 
ledamot i Stiftelsen för L L Frimans donation.      
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§ 42 Dnr KS 2019-00044 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Annette Carlson (M) till Mats 
Tolfsson (S) om placerade barn i familjehem eller hem 
för vård- och boende (HVB) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Individ- och familjeomsorgsnämndens ordförande Mats Tolfsson (S) svarar på 
Annette Carlsons (M) fråga.       
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§ 42 Dnr KS 2019-00044 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Annette Carlson (M) till Mats 
Tolfsson (S) om placerade barn i familjehem eller hem 
för vård- och boende (HVB) 
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§ 43 Dnr KS 2019-00221 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Lennart Andreasson (V) till Ulf 
Olsson (S) om Stadsrevisionens granskningsrapport av 
ärendehantering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) svarar på Lennart Andreassons 
(V) fråga.      
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§ 44 Dnr KS 2019-00320 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Leif Häggblom (SD) till Andreas 
Ekström (S) om läroplanen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.               

Sammanfattning av ärendet 
Förskolenämndens ordförande Andreas Ekström (S) svarar på Leif Häggbloms 
(SD) fråga.  
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§ 44 Dnr KS 2019-00320 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Leif Häggblom (SD) till Andreas 
Ekström (S) om läroplanen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.               

Sammanfattning av ärendet 
Förskolenämndens ordförande Andreas Ekström (S) svarar på Leif Häggbloms 
(SD) fråga.  
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§ 45 Dnr KS 2019-00328 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Annette Carlson (M) till Helene 
Sandberg (S) om byggnationen av idrottshall i Fristad 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.           

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämndens ordförande Helene Sandberg (S) svarar på Annette 
Carlsons (M) fråga.      
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§ 46 Dnr KS 2019-00327 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Martin Nilsson (M) till Ulf Olsson 
(S): Hur kommuniceras planeringsarbetet inför Borås 
400-årsfirande? 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Svaret läggs till handlingarna.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) svarar på Martin Nilssons (M) 
fråga.      
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§ 46 Dnr KS 2019-00327 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Martin Nilsson (M) till Ulf Olsson 
(S): Hur kommuniceras planeringsarbetet inför Borås 
400-årsfirande? 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Svaret läggs till handlingarna.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) svarar på Martin Nilssons (M) 
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§ 47 Dnr KS 2019-00326 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Hasse Ikävalko (M) till Sara 
Andersson (S): När blir Borås Stads museers skatte-
finansierade samlingar tillgängliga genom digitali-
sering? 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna           

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S) svarar på Hasse Ikävalkos (M) 
fråga.      
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§ 48 Dnr KS 2019-00325 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Anna Christensen (M) till Kerstin 
Hermansson (C): Hur ligger vi till med arbetet för ökad 
stadsodling? 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) svarar på Anna Christensens (M) 
fråga.      
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§ 48 Dnr KS 2019-00325 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Anna Christensen (M) till Kerstin 
Hermansson (C): Hur ligger vi till med arbetet för ökad 
stadsodling? 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) svarar på Anna Christensens (M) 
fråga.      
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Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 49 Dnr KS 2019-00324 1.1.1.0 

Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) till Jan Idehed 
(C) om styrdokument för träd 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska nämndens ordförande Jan Idehed (C) svarar på Marie Fridéns (M) 
fråga.      

      

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
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2019-03-21 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 50 Dnr KS 2019-00323 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) till Anna 
Svalander (L) om kompensation för den uppskjutna 
flytten av Norrbyskolan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Marie Fridéns (M) fråga.      
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Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 50 Dnr KS 2019-00323 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) till Anna 
Svalander (L) om kompensation för den uppskjutna 
flytten av Norrbyskolan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Marie Fridéns (M) fråga.      
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Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 51 Dnr KS 2019-00319 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V) till Anna 
Svalander (L): Borås som fristadskommun för förföljda 
konstnärer 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.             

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) svarar på Ida Legnemarks (V) fråga.     
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Sida 
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Sammanträdesdatum 
2019-03-21 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 52 Dnr KS 2019-00318 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V) till Lars-Åke 
Johansson (S): Vilka konsekvenser innebär de natio-
nella förändringarna i arbetsmarknadspolitiken för 
Borås? 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.              

Sammanfattning av ärendet 
Arbetslivsnämndens ordförande Lars-Åke Johansson (S) svarar på Ida 
Legnemarks (V) fråga.      
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Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 52 Dnr KS 2019-00318 1.1.1.1 

Svar på enkel fråga av Ida Legnemark (V) till Lars-Åke 
Johansson (S): Vilka konsekvenser innebär de natio-
nella förändringarna i arbetsmarknadspolitiken för 
Borås? 

Kommunfullmäktiges beslut 
Svaret läggs till handlingarna.              

Sammanfattning av ärendet 
Arbetslivsnämndens ordförande Lars-Åke Johansson (S) svarar på Ida 
Legnemarks (V) fråga.      
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Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 53 Dnr KS 2018-00650 3.1.1.0 

Lokalisering av ett samlat skyttecentrum i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 20, sid B 501) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställa förslaget om samlokalisering av nytt skyttecenter vid 
Ängen/Kranshult.  
 
Fritids- och Folkhälsonämnden får i uppdrag att vara kontakt för 
Skyttealliansen i det fortsatta arbetet.        

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 87  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa förslaget om samlokalisering av nytt skyttecenter vid 
Ängen/Kranshult.  
 
Fritids- och Folkhälsonämnden får i uppdrag att vara kontakt för 
Skyttealliansen i det fortsatta arbetet.  
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fick i november 2017 Kommunfullmäktiges uppdrag att i 
samverkan med berörda nämnder under 2018 fastställa en plats och starta 
miljöutredning för ett samlat skyttecentrum i Borås.                

Beslutsunderlag 
1. Bilaga Bullerberäkning skyttecenter 2018  

2. Remiss lokalisering av skyttecenter i Borås 

3. Sammanfattning av remissvar 

4. Tidigare utredningar etablering av skyttecenter inom Borås kommun
   

Yrkanden 
Kerstin Hermansson (C), Ulf Sjösten (M), Hans Gustavsson (KD) och Björn 
Qvarnström (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Kommunfullmäktige  
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§ 54 Dnr KS 2018-00618 3.6.7.2 

Ansökan om anläggningslån för anläggande av 
konstgräsplan; Gånghesters Sportklubb 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 21, sid B 609) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Gånghesters SK beviljas ett anläggningslån på 40% av totalutgiften dock max 
884 000 kronor för att anlägga en konstgräsplan på Engvallen. Lånet ges under 
förutsättning att föreningens övriga finansieringsplan infrias. Anläggningslånet 
betalas ut efter att föreningen skriftligen redovisat arbetet senast två år efter 
beslutet.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-02-18, § 51   
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Gånghesters SK beviljas ett anläggningslån på 40% av totalutgiften dock max 
884 tkr för att anlägga en konstgräsplan på Engvallen. Lånet ges under 
förutsättning att föreningens övriga finansieringsplan infrias. Anläggningslånet 
betalas ut efter att föreningen skriftligen redovisat arbetet senast två år efter 
beslutet.  

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunfullmäktige att ge Gånghesters 
Sportklubb ett anläggningslån på 40 % av totalkostnaderna, dock max 884 tkr 
för anläggande av konstgräsplan på Engvallen.  
 
Gånghesters SK har en stor ungdomsverksamhet som i många fall bedrivs ihop 
med Målsryds IF. Fritids- och folkhälsonämnden bedömer det som viktigt att 
föreningar i allmänhet underhåller sina anläggningar för att upprätthålla intresse 
samt locka nya ungdomar och vuxna till föreningslivet. Under de senaste åren 
har konstgräsplaner uppförts av Brämhults IK, Sjömarkens IF samt Sparsörs 
AIK. I Gånghesters fall vill man ta sin grusplan i anspråk och anlägga en 
konstgräsplan. Det finns redan uppgraderad belysning och befintligt staket samt 
att markarbetena bedöms som gynnsamma. Föreningen bedömer att 
spontanidrottandet skulle öka samt att träningstillfällena också skulle öka med 
denna investering. Även skolan skulle kunna utnyttja konstgräset på dagtid. 
Planen beräknas hålla måtten 50 x 96 m. Föreningen har fått löfte om ett 
anläggningsbidrag från Västra Götalands Idrottsförbund på 400 tkr, en 
egeninsats om 926 tkr samt ett anläggningslån om 884 tkr skulle finansiera hela 
investeringen.  
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Kommunfullmäktige  
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§ 54 Dnr KS 2018-00618 3.6.7.2 

Ansökan om anläggningslån för anläggande av 
konstgräsplan; Gånghesters Sportklubb 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 21, sid B 609) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Gånghesters SK beviljas ett anläggningslån på 40% av totalutgiften dock max 
884 000 kronor för att anlägga en konstgräsplan på Engvallen. Lånet ges under 
förutsättning att föreningens övriga finansieringsplan infrias. Anläggningslånet 
betalas ut efter att föreningen skriftligen redovisat arbetet senast två år efter 
beslutet.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-02-18, § 51   
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Gånghesters SK beviljas ett anläggningslån på 40% av totalutgiften dock max 
884 tkr för att anlägga en konstgräsplan på Engvallen. Lånet ges under 
förutsättning att föreningens övriga finansieringsplan infrias. Anläggningslånet 
betalas ut efter att föreningen skriftligen redovisat arbetet senast två år efter 
beslutet.  

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunfullmäktige att ge Gånghesters 
Sportklubb ett anläggningslån på 40 % av totalkostnaderna, dock max 884 tkr 
för anläggande av konstgräsplan på Engvallen.  
 
Gånghesters SK har en stor ungdomsverksamhet som i många fall bedrivs ihop 
med Målsryds IF. Fritids- och folkhälsonämnden bedömer det som viktigt att 
föreningar i allmänhet underhåller sina anläggningar för att upprätthålla intresse 
samt locka nya ungdomar och vuxna till föreningslivet. Under de senaste åren 
har konstgräsplaner uppförts av Brämhults IK, Sjömarkens IF samt Sparsörs 
AIK. I Gånghesters fall vill man ta sin grusplan i anspråk och anlägga en 
konstgräsplan. Det finns redan uppgraderad belysning och befintligt staket samt 
att markarbetena bedöms som gynnsamma. Föreningen bedömer att 
spontanidrottandet skulle öka samt att träningstillfällena också skulle öka med 
denna investering. Även skolan skulle kunna utnyttja konstgräset på dagtid. 
Planen beräknas hålla måtten 50 x 96 m. Föreningen har fått löfte om ett 
anläggningsbidrag från Västra Götalands Idrottsförbund på 400 tkr, en 
egeninsats om 926 tkr samt ett anläggningslån om 884 tkr skulle finansiera hela 
investeringen.  
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Borås Stad har sedan länge erbjudit det ideella föreningslivet möjligheter till s.k. 
anläggningslån som är ränte- och amorteringsfria och som avskrives gentemot 
föreningen efter 30 år. Anläggningslånen har möjliggjort för föreningarna att 
genomföra egna investeringar som på ett värdefullt sätt kompletterat 
kommunens utbud. Lånen uppgår maximalt till 40 % av godkänd totalsumma. 
 
Kommunstyrelsen vill poängtera att genom anläggningslån till föreningar bidrar 
kommunen till en ökad föreningsmedverkan och till en förhållandevis låg insats 
får vi ut mycket verksamhet. Detta är god politik. Anläggningslånen ger heller 
normalt ingen ökad driftkostnad som belastar den kommunala budgeten 
eftersom föreningarna själva mestadels står för drift och skötsel. 
Anläggningslånet till Gånghesters SK faller väl in i detta koncept.  

Beslutsunderlag 
1. Fritids- och folkhälsonämndens förslag 

2. Ansökan om anläggningslån från Gånghesters SK.    

 

Yrkanden 
Annette Carlson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 55 Dnr KS 2019-00118 1.2.4.0 

Kapitaltäckningsgaranti för Borås Stadshus AB 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 22, sid B 632) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kapitaltäckningsgaranti till Borås Stadshus AB godkänns.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 43  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kapitaltäckningsgaranti till Borås Stadshus AB godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 
En kapitaltäckningsgaranti har tidigare utfärdats för Borås Stadshus AB på 
begäran från bolagets externa revisorer. I kapitaltäckningsgarantin försäkrar 
Borås Stad att tillse att Borås Stadshus AB vid var tid har ett eget kapital som är 
minst lika med aktiekapitalet. Kapitaltäckningsgarantin behöver nu förnyas i 
samband med ny mandatperiod. Borås Stadshus AB lämnar för egen del 
kapitaltäckningsgaranti till dotterbolagen Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Djurpark AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB samt Inkubatorn i 
Borås AB.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga Kapitaltäckningsgaranti för Borås Stadshus AB 
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§ 55 Dnr KS 2019-00118 1.2.4.0 

Kapitaltäckningsgaranti för Borås Stadshus AB 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 22, sid B 632) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kapitaltäckningsgaranti till Borås Stadshus AB godkänns.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 43  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kapitaltäckningsgaranti till Borås Stadshus AB godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 
En kapitaltäckningsgaranti har tidigare utfärdats för Borås Stadshus AB på 
begäran från bolagets externa revisorer. I kapitaltäckningsgarantin försäkrar 
Borås Stad att tillse att Borås Stadshus AB vid var tid har ett eget kapital som är 
minst lika med aktiekapitalet. Kapitaltäckningsgarantin behöver nu förnyas i 
samband med ny mandatperiod. Borås Stadshus AB lämnar för egen del 
kapitaltäckningsgaranti till dotterbolagen Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Djurpark AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB samt Inkubatorn i 
Borås AB.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga Kapitaltäckningsgaranti för Borås Stadshus AB 
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§ 56 Dnr KS 2019-00060 1.1.1.25 

Instruktioner till valda ombud inför 2019 års 
bolagsstämmor 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 23, sid B 634) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställa instruktioner till valda ombud inför 2019 års bolagsstämmor.                 

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 66  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa instruktioner till valda ombud inför 2019 års bolagsstämmor.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde den 2018-11-26 och 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 2018-12-19 att utse 
ombud och ersättare för dessa vid kommande bolagsstämmor för tiden intill 
2019 års utgång.  
 
Instruktionerna gäller respektive hel- och delägda bolags årsstämmors beslut 
om fastställande av resultat- och balansräkning, disposition av bolagets resultat 
enligt den fastställda balansräkningen och ansvarsfrihet för VD och styrelse.  
 
Instruktionerna gäller, i förekommande fall, även anmälan av 
Kommunfullmäktiges val av nya styrelseledamöter och lekmannarevisorer, samt 
val av revisorer samt fastställande av arvode till styrelsen och revisorer.   
 
Ombudet föreslås även erhålla uppdrag att företräda ägaren avseende 
Kommunfullmäktiges, vid varje tid, fattade beslut om ändring av bolagsordning 
samt antagande av ägardirektiv.  
 
Slutligen föreslås att ombudet får i uppdrag att rösta i enlighet med av 
Kommunfullmäktige beslutat ställningstagande i de frågor som underställts 
fullmäktige till följd av att de är av principiell betydelse eller av större vikt. 
 
Jäv 
Det antecknas att de ledamöter och tjänstgörande ersättare i 
Kommunfullmäktige, vilka även var ledamöter och ersättare i ifrågavarande 
företag eller var jäviga av släktskapsskäl icke deltog i förestående beslut om 
”Instruktioner till valda ombud inför 2019 års bolagsstämmor”, var och en i 
vad honom/henne angick.                   
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§ 57 Dnr KS 2019-00168 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd 2019 för Liberalerna i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 24, sid B 637) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2019 till Liberalerna Borås kan utbetalas.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 68 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Liberalerna Borås kan utbetalas.  

Sammanfattning av ärendet 
Liberalerna Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2018 har 
använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd 2018 för Liberalerna Borås och 
granskningsrapport 
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§ 57 Dnr KS 2019-00168 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd 2019 för Liberalerna i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 24, sid B 637) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2019 till Liberalerna Borås kan utbetalas.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 68 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Liberalerna Borås kan utbetalas.  

Sammanfattning av ärendet 
Liberalerna Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2018 har 
använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd 2018 för Liberalerna Borås och 
granskningsrapport 
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§ 58 Dnr KS 2019-00150 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd 2019 för Vänsterpartiet i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 25, sid B 645) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2019 till Västerpartiet i Borås kan utbetalas.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 67  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Västerpartiet i Borås kan utbetalas.  

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2018 
har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd 2018 för Vänsterpartiet och 
granskningsrapport 
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§ 59 Dnr KS 2019-00109 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd 2019 för Moderaterna i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 26, sid B 650) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2019 till Moderaterna i Borås kan utbetalas            

Kommunstyrelsens beslut 2019-02-18, § 47  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Moderaterna i Borås kan utbetalas.            

Sammanfattning av ärendet 
 Moderaterna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2018 
har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad.           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Moderaterna i Borås 2018 

2. Granskningsrapport kommunalt partistöd för Moderaterna i Borås 2018
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§ 59 Dnr KS 2019-00109 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd 2019 för Moderaterna i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 26, sid B 650) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2019 till Moderaterna i Borås kan utbetalas            

Kommunstyrelsens beslut 2019-02-18, § 47  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Moderaterna i Borås kan utbetalas.            

Sammanfattning av ärendet 
 Moderaterna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2018 
har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad.           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Moderaterna i Borås 2018 

2. Granskningsrapport kommunalt partistöd för Moderaterna i Borås 2018
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§ 60 Dnr KS 2019-00122 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd 2019 för Centerpartiet i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 27, sid B 653) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunalt partistöd 2019 till Centerpartiet i Borås kan utbetalas            

Kommunstyrelsens beslut 2019-02-18, § 48  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Centerpartiet i Borås kan utbetalas.            

Sammanfattning av ärendet 
Centerpartiet i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2018 
har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad.           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd 2018 för Centerpartiet och 
granskningsrapport  
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§ 61 Dnr KS 2014-00518 212 

Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (FP): Förtäta 
Borås stadskärna! 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 28, sid B 656) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad.             

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 85  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad.   

Sammanfattning av ärendet 
Morgan Hjalmarsson (FP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2014-06-
18 lämnat in förslaget att Uppdra till Kommunstyrelsen att ta fram ett tillägg till 
Översiktsplanen för hur stadskärnans invånarantal ska kunna tredubblas till 
2025, utifrån Vision 2025.        

 

Kommunfullmäktige antog 2018-04-12 Översiktsplan för Borås. Bland 
översiktsplanens huvuddrag ingår ett tydligt utvecklingsfokus i centrala staden, 
där förtätning med fler bostäder, arbetsplatser, handel och service ska 
prioriteras. I översiktsplanen har definitionen av stadskärnan vidgats till att 
utöver rutnätsstaden också inkludera bl.a. Nedre Norrby samt stråket norrut 
mot Knalleland.  

 

2019-03-04 antog Kommunstyrelsen Utbyggnadsstrategi 2018-2035 – Mer stad 
längs Viskan, som utgör ett komplement till översiktsplanen. Strategin lägger 
fast en inriktning för centrala stadens tillväxt fram till 2035. I strategin anges att 
hälften av kommunens beräknade bostadsbyggande ska lokaliseras i centrala 
staden, som bl.a. inkluderar Borås stadskärna. Dessa 7000-8000 bostäder 
innebär såväl en förtätning av stadskärnan som en omvandling av Gässlösa och 
Getängen till blandstad.  

 

Sammantaget innebär strategin en tredubbling av stadskärnans befolkning, samt 
en vidgning av den upplevda stadskärnan, genom att nya centrala stadsdelar 
utvecklas och integreras i den centrala miljön. I Utbyggnadsstrategin definieras 
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§ 61 Dnr KS 2014-00518 212 

Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (FP): Förtäta 
Borås stadskärna! 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 28, sid B 656) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad.             

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 85  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad.   

Sammanfattning av ärendet 
Morgan Hjalmarsson (FP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2014-06-
18 lämnat in förslaget att Uppdra till Kommunstyrelsen att ta fram ett tillägg till 
Översiktsplanen för hur stadskärnans invånarantal ska kunna tredubblas till 
2025, utifrån Vision 2025.        

 

Kommunfullmäktige antog 2018-04-12 Översiktsplan för Borås. Bland 
översiktsplanens huvuddrag ingår ett tydligt utvecklingsfokus i centrala staden, 
där förtätning med fler bostäder, arbetsplatser, handel och service ska 
prioriteras. I översiktsplanen har definitionen av stadskärnan vidgats till att 
utöver rutnätsstaden också inkludera bl.a. Nedre Norrby samt stråket norrut 
mot Knalleland.  

 

2019-03-04 antog Kommunstyrelsen Utbyggnadsstrategi 2018-2035 – Mer stad 
längs Viskan, som utgör ett komplement till översiktsplanen. Strategin lägger 
fast en inriktning för centrala stadens tillväxt fram till 2035. I strategin anges att 
hälften av kommunens beräknade bostadsbyggande ska lokaliseras i centrala 
staden, som bl.a. inkluderar Borås stadskärna. Dessa 7000-8000 bostäder 
innebär såväl en förtätning av stadskärnan som en omvandling av Gässlösa och 
Getängen till blandstad.  

 

Sammantaget innebär strategin en tredubbling av stadskärnans befolkning, samt 
en vidgning av den upplevda stadskärnan, genom att nya centrala stadsdelar 
utvecklas och integreras i den centrala miljön. I Utbyggnadsstrategin definieras 
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Stadskärnan (inklusive Nedre Norrby), Knalleland och Gässlösa som en 
framtida potentiell sammanhållen innerstad.  

 

Kommunstyrelsen anser att syftet med motionen om en tätare stadskärna 
tillgodoses genom Översiktsplan för Borås samt Utbyggnadsstrategin.  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Morgan Hjalmarsson (FP): Förtäta Borås stadskärna! 2014-06-18 

2. Utbyggnadsstrategi – mer stad längs Viskan, 2019-02-06  

 

 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
31(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-03-21 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 62 Dnr KS 2018-00085 1.1.1.1 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): Säg nej till cirkus 
med vilda djur 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 29, sid B 673) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 71  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-01-16 lämnat 
in rubricerad motion. I motionen föreslås att Borås Stad ska utreda möjligheten 
att säga nej till att upplåta mark åt cirkusar där icke-domesticerade djur ingår i 
underhållningen.  

 

Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden, Fritids- och 
folkhälsonämnden, Lokalförsörjningsnämnden, Miljö- och 
konsumentnämnden, Grundskolenämnden och Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden. 

 

Kommunstyrelsen konstaterar att det i och med den nya djurskyddslagen inte 
längre får vistas icke-domesticerade djur på cirkusar. Därmed bör inte Borås 
Stad behöva ta hänsyn till vilka djur som finns när de ska upplåta mark till 
cirkusar.  

Beslutsunderlag 
1. 2018-09-04 Remissyttrande från Fritids- och Folkhälsonämnden 

2. 2018-08-31 Remissyttrande från Lokalförsörjningsnämnden 

3. 2018-08-30 Remissyttrande från Gymnasie- och utbildningsnämnden 

4. 2018-07-13 Skrivelse från Akademien för Cirkuskonstens bevarande i Sverige 

5. 2018-07-04 Remissyttrande från Tekniska nämnden 

6. 2018-07-02 Skrivelse från Akademien för Cirkuskonstens bevarande i Sverige 
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§ 62 Dnr KS 2018-00085 1.1.1.1 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): Säg nej till cirkus 
med vilda djur 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 29, sid B 673) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 71  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-01-16 lämnat 
in rubricerad motion. I motionen föreslås att Borås Stad ska utreda möjligheten 
att säga nej till att upplåta mark åt cirkusar där icke-domesticerade djur ingår i 
underhållningen.  

 

Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden, Fritids- och 
folkhälsonämnden, Lokalförsörjningsnämnden, Miljö- och 
konsumentnämnden, Grundskolenämnden och Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden. 

 

Kommunstyrelsen konstaterar att det i och med den nya djurskyddslagen inte 
längre får vistas icke-domesticerade djur på cirkusar. Därmed bör inte Borås 
Stad behöva ta hänsyn till vilka djur som finns när de ska upplåta mark till 
cirkusar.  

Beslutsunderlag 
1. 2018-09-04 Remissyttrande från Fritids- och Folkhälsonämnden 

2. 2018-08-31 Remissyttrande från Lokalförsörjningsnämnden 

3. 2018-08-30 Remissyttrande från Gymnasie- och utbildningsnämnden 

4. 2018-07-13 Skrivelse från Akademien för Cirkuskonstens bevarande i Sverige 

5. 2018-07-04 Remissyttrande från Tekniska nämnden 

6. 2018-07-02 Skrivelse från Akademien för Cirkuskonstens bevarande i Sverige 
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7. 2018-06-27 Skrivelse från Akademien för Cirkuskonstens bevarande i Sverige 

8. 2018-06-26 Remissyttrande från Miljö- och konsumentnämnden 

9. 2018-06-20 Remissyttrande från Grundskolenämnden 

10. 2018-03-04 Skrivelse från Akademien för Cirkuskonstens bevarande i 
Sverige 

11. 2018-01-17 Motion: Säg nej till cirkus med vilda djur 
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§ 63 Dnr KS 2019-00096 1.1.1.1 

Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette 
Carlson (M): Borås Stad bör redovisa slöseri med 
skattemedel 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 30, sid B 713) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 42 röster mot 31: 

Motionen avslås.      

Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), Annette 
Carlson (M), Urban Svenkvist (M), Marie Fridén (M), Lars-Gunnar Comén (M), 
Birgitta Bergman (M), Hans Gustavsson (KD), Oliver Öberg (M), Annette 
Nordström (M), Pirita Isegran (M), Else-Marie Lindgren (KD), Nils-Åke 
Björklund (M), Martin Nilsson (M), Magnus Sjödahl (KD), Hasse Ikävalko (M), 
Jolly Bou Rahal (M), Åke Ekvad (KD), Ulf Sjösten (M) och Anna Christensen 
(M). 

Andres Exner (SD), Crister Spets (SD), Björn Qvarnström (SD), Leif 
Häggblom (SD), Olle Engström (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Jan 
Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand, Tomas Brandberg (SD), Anders Alftberg (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 78 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2019-01-17 lämnat rubricerad motion. 

Man beskriver att kommunsverige och Borås Stad står inför omfattande 
investeringar och stor ökning av kostnaderna samt att Borås Stad budgeterar ett 
resultat under finansiella målen 2019. Politikerna har ett ansvar att hantera 
skattemedel med största varsamhet och använda dessa så ändamålsenligt som 
möjligt. Ett ”slöseribokslut för Borås Stad” skall tas fram där icke ända-
målsenliga kostnader redovisas. 

  

I motionen föreslås: 
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§ 63 Dnr KS 2019-00096 1.1.1.1 

Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette 
Carlson (M): Borås Stad bör redovisa slöseri med 
skattemedel 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2019, nr 30, sid B 713) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 42 röster mot 31: 

Motionen avslås.      

Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), Annette 
Carlson (M), Urban Svenkvist (M), Marie Fridén (M), Lars-Gunnar Comén (M), 
Birgitta Bergman (M), Hans Gustavsson (KD), Oliver Öberg (M), Annette 
Nordström (M), Pirita Isegran (M), Else-Marie Lindgren (KD), Nils-Åke 
Björklund (M), Martin Nilsson (M), Magnus Sjödahl (KD), Hasse Ikävalko (M), 
Jolly Bou Rahal (M), Åke Ekvad (KD), Ulf Sjösten (M) och Anna Christensen 
(M). 

Andres Exner (SD), Crister Spets (SD), Björn Qvarnström (SD), Leif 
Häggblom (SD), Olle Engström (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Jan 
Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand, Tomas Brandberg (SD), Anders Alftberg (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-03-04, § 78 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2019-01-17 lämnat rubricerad motion. 

Man beskriver att kommunsverige och Borås Stad står inför omfattande 
investeringar och stor ökning av kostnaderna samt att Borås Stad budgeterar ett 
resultat under finansiella målen 2019. Politikerna har ett ansvar att hantera 
skattemedel med största varsamhet och använda dessa så ändamålsenligt som 
möjligt. Ett ”slöseribokslut för Borås Stad” skall tas fram där icke ända-
målsenliga kostnader redovisas. 

  

I motionen föreslås: 
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Kommunstyrelsen uppdras årligen ta fram en redovisning av slöseri med 
skattemedel med syfte att  

1. Lista kostnadsposter i den kommunala organisationen som kan vara att 
betrakta som inte nödvändiga eller slöseri med skattemedel enligt motionens 
intention samt att  

2. Lista delar av kommunens verksamhet som, i jämförelse med 
genomsnittskostnaderna i kommunsverige, borde kunna utföras till lägre 
kostnad utan att det medför väsentliga försämringar av dess kvalité 

 
Motionen har inte sänts på remiss till nämnderna. 
 
Kommunstyrelsens bedömning 
Socialminister Gustaf Möller myntade uttrycket ”varje förslösad skattekrona är 
en stöld från folket”. En efterföljare till detta uttryck är ”God ekonomisk 
hushållning” som infördes i Kommunallagen 1992. Enkelt beskrivet innebär 
”God ekonomisk hushållning” att insatta resurser (skattepengar) skall användas 
så effektivt som möjligt. Kommunerna skall ta fram riktlinjer för God 
ekonomisk hushållning samt finansiella och verksamhetsmässiga mål kopplade 
till detta.  
 
Borås Stad har för 2019 det finansiella målet att resultatet skall uppgå till 2-3% 
av skatteintäkterna samt att investeringarna skall vara självfinansierade till 80%. 
Budgeterat resultat och investeringar för 2019 når inte upp till de finansiella 
målen. Under den senaste 20-årsperioden har Borås Stad med god marginal nått 
de finansiella målen och dessa bör rimligen ses över en längre tidsperiod. Borås 
Stad, liksom alla andra kommuner i Sverige, står inför stora utmaningar både 
med investeringar och ökade kostnader i samband med demografiska 
förändringar som innebär fler barn och unga samt fler äldre. Ett arbete pågår 
med att ta fram förslag till nya riktlinjer för God ekonomisk hushållning samt 
reviderade finansiella mål för kommande år. 

 

Det torde vara svårt, om inte omöjligt, att objektivt ta fram en samlad 
redogörelse för vad som kan betraktas som ”icke ändamålsenliga” kostnader 
jämfört med politiska beslut och lagstiftning. Redovisningen av genomförda 
investeringar och dessas utfall verksamhetsmässigt och ekonomiskt kan 
utvecklas genom en tydligare investeringsuppföljning till fullmäktige av i första 
hand större investeringsobjekt. 

 

Det finns mycket goda möjligheter för politiker och medborgare att jämföra 
den egna kommunens verksamhet gällande kvalitet och ekonomi genom olika 
jämförelsetjänster. Exempel på dessa är SKLs Öppna jämförelser och RKAs 
Kommun- och landstingsdatabasen (KOLADA).  
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsanteckning Sverigedemokraterna 

2. Alternativt förslag Moderaterna och Kristdemokraterna  

3. Motion Borås Stad bör redovisa slöseri med skattemedel, 2019-01-17  

 
Yrkanden 
Niklas Arvidsson (KD), Annette Carlson (M) och Andreas Exner (SD) yrkar 
bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordningar 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Niklas Arvidsson (KD) med fleras yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt Niklas Arvidsson (KD) med fleras 
yrkande”. 
 
Omröstningsresultat 
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 1. 
 

 



Kommunfullmäktiges protokoll  |  21 mars 2019

 B 129

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
35(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-03-21 

 
 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsanteckning Sverigedemokraterna 

2. Alternativt förslag Moderaterna och Kristdemokraterna  

3. Motion Borås Stad bör redovisa slöseri med skattemedel, 2019-01-17  

 
Yrkanden 
Niklas Arvidsson (KD), Annette Carlson (M) och Andreas Exner (SD) yrkar 
bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordningar 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till Niklas Arvidsson (KD) med fleras yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt Niklas Arvidsson (KD) med fleras 
yrkande”. 
 
Omröstningsresultat 
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 1. 
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Motion 

Höj kvaliteten i Borås Stads arbete med jämställdhetsintegrering 

Borås Stad arbetar med jämställdhetsintegrering och jämställdhetsperspektivet ska beaktas i 
alla verksamheter. Syftet med jämställdhetsintegrering är att förbättra verksamheterna, höja 
kvaliteten och säkerhetsställa att resurser fördelas på ett likvärdigt sätt mellan kvinnor och 
män, flickor och pojkar, oavsett bakgrund och tillhörighet. Styrdokumentet ”Program för 
jämställdhetsintegrering” reglerar arbetet och i detta program slås fast att varje nämnd/bolag 
ska utarbeta en plan för jämställdhetsintegrering som riktar sig till medborgare, kunder och 
brukare. Vid uppföljning framgår att planernas kvalitet skiljer sig åt. Vänsterpartiet anser att 
arbetet med jämställdhetsintegrering är prioriterat och att kvaliteten i detta arbete behöver 
höjas.  

Genom Sveriges kommuner och landsting, SKL, erbjuds satsningen Modellkommuner vilken 
bygger på ett koncept för ömsesidigt lärande och utbyte av erfarenheter som pågår under 
drygt ett års tid. Deltagande kommuner arbetar två eller tre tillsammans och får stöd av en 
kommun som tidigare genomgått konceptet, en mentor. Syftet med satsningen är att 
säkerställa jämställda välfärdstjänster för olika grupper av kvinnor och män, flickor och 
pojkar. Det förväntade resultatet är: 

 Konkreta förbättringar i verksamhetens system för styrning och ledning.
 Nytt eller ändrat arbetssätt inom en kärnverksamhet.
 Indikatorer för att följa upp verksamhetens utfall för olika grupper av kvinnor och

män, flickor och pojkar.
 Metod för att inkludera fler tvärsektoriella perspektiv i styrning och ledning och i

arbetet med Agenda 2030.

Vänsterpartiet anser att Borås Stad genom att ansöka om och förhoppningsvis ges möjlighet 
att delta i Modellkommuner skulle kunna höja kvaliteten i arbetet med 
jämställdhetsintegrering. 

Vänsterpartiet föreslår därför 
- att Borås Stad ansöker om att delta i SKL:s arbete med jämställdhetsintegrering,

Modellkommuner

Borås 2019-03-08 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 39 Anmälningsärenden

Motion 
Den första jämställda generationen 

Genom mångårig kamp har kvinnor i Sverige erövrat samma formella rättigheter som män, 
men fortfarande är Sverige inte jämställt i praktiken. Enligt Nanna Gillberg, forskare vid 
Handelshögskolan i Göteborg, kommer det dock att dröja 186 år innan samhället är jämställt 
om förändring gällande exempelvis lön, fördelning av obetalt hemarbete, uttag av 
föräldraledighet och vård av barn fortsätter ske i samma takt som idag. Vänsterpartiet nöjer 
sig inte med denna utveckling, utan menar att vi genom kloka politiska beslut kan och ska 
höja ambitionerna för att uppnå jämställdhet snabbare. Som kommun är Borås Stad en viktig 
aktör som kan påverka utvecklingen för jämställdhet mellan flickor och pojkar, kvinnor och 
män. Det kan ske både i rollen som arbetsgivare och genom sättet kommunen erbjuder stöd 
och service till kommuninvånarna.  

Vänsterpartiet har målsättningen att den generation som föds idag ska bli den första jämställda 
generationen. Det ställer krav på oss som kommun att redan från förskolan möta alla barn 
utan könsspecifika förväntningar och att vi genom såväl förskola som skola liksom inom 
övriga kommunala verksamheter har ett normkritiskt förhållningssätt. 

Läroplanen för förskolan, Lpfö98, har reviderats och de nya skrivningarna träder i kraft 1 juli 
2019. I den reviderade versionen har bland annat skrivningar om jämställdhet förtydligats: 
”Förskolan har ett ansvar för att motverka könsmönster som begränsar barnens utveckling, val 
och lärande.” I läroplanen pekas också personalens ansvar att aktivt verka för jämställdhet ut: 
”Det är viktigt att alla som arbetar i förskolan bidrar till att barnen oavsett könstillhörighet ges 
förutsättningar för utvidgade upplevelser och uppfattningar om sina möjligheter. Förskolans 
miljö ska inspirera och utmana barnen att bredda sina förmågor och intressen utan att 
begränsas av könsstereotypa uppfattningar”. 

Vänsterpartiet ser mycket positivt på de skärpta skrivningarna i läroplanen och förutsätter att 
förskolorna i Borås Stad arbetar utifrån dessa. Att arbeta normkritiskt kräver dock både 
kunskap och ett systematiskt arbete. Alltför ofta är jämställdhetsarbete avhängigt om det finns 
en eldsjäl i verksamheten eller inte. Jämställdhet är en alltför viktig fråga för att behandlas så, 
för att uppnå målet att den generation som föds idag blir den första jämställda krävs större 
ansträngningar. 

Vänsterpartiet föreslår därför 
- att Förskolenämnden tar fram en plan för fortbildning om jämställdhet och normkritik

för medarbetare på samtliga förskolor i Borås Stad
- att jämställdhetsarbetet följs i Förskolenämndens systematiska kvalitetsarbete

Borås 2019-03-08 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 39 Anmälningsärenden
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Motion 
Den första jämställda generationen 

Genom mångårig kamp har kvinnor i Sverige erövrat samma formella rättigheter som män, 
men fortfarande är Sverige inte jämställt i praktiken. Enligt Nanna Gillberg, forskare vid 
Handelshögskolan i Göteborg, kommer det dock att dröja 186 år innan samhället är jämställt 
om förändring gällande exempelvis lön, fördelning av obetalt hemarbete, uttag av 
föräldraledighet och vård av barn fortsätter ske i samma takt som idag. Vänsterpartiet nöjer 
sig inte med denna utveckling, utan menar att vi genom kloka politiska beslut kan och ska 
höja ambitionerna för att uppnå jämställdhet snabbare. Som kommun är Borås Stad en viktig 
aktör som kan påverka utvecklingen för jämställdhet mellan flickor och pojkar, kvinnor och 
män. Det kan ske både i rollen som arbetsgivare och genom sättet kommunen erbjuder stöd 
och service till kommuninvånarna.  

Vänsterpartiet har målsättningen att den generation som föds idag ska bli den första jämställda 
generationen. Det ställer krav på oss som kommun att redan från förskolan möta alla barn 
utan könsspecifika förväntningar och att vi genom såväl förskola som skola liksom inom 
övriga kommunala verksamheter har ett normkritiskt förhållningssätt. 

Läroplanen för förskolan, Lpfö98, har reviderats och de nya skrivningarna träder i kraft 1 juli 
2019. I den reviderade versionen har bland annat skrivningar om jämställdhet förtydligats: 
”Förskolan har ett ansvar för att motverka könsmönster som begränsar barnens utveckling, val 
och lärande.” I läroplanen pekas också personalens ansvar att aktivt verka för jämställdhet ut: 
”Det är viktigt att alla som arbetar i förskolan bidrar till att barnen oavsett könstillhörighet ges 
förutsättningar för utvidgade upplevelser och uppfattningar om sina möjligheter. Förskolans 
miljö ska inspirera och utmana barnen att bredda sina förmågor och intressen utan att 
begränsas av könsstereotypa uppfattningar”. 

Vänsterpartiet ser mycket positivt på de skärpta skrivningarna i läroplanen och förutsätter att 
förskolorna i Borås Stad arbetar utifrån dessa. Att arbeta normkritiskt kräver dock både 
kunskap och ett systematiskt arbete. Alltför ofta är jämställdhetsarbete avhängigt om det finns 
en eldsjäl i verksamheten eller inte. Jämställdhet är en alltför viktig fråga för att behandlas så, 
för att uppnå målet att den generation som föds idag blir den första jämställda krävs större 
ansträngningar. 

Vänsterpartiet föreslår därför 
- att Förskolenämnden tar fram en plan för fortbildning om jämställdhet och normkritik

för medarbetare på samtliga förskolor i Borås Stad
- att jämställdhetsarbetet följs i Förskolenämndens systematiska kvalitetsarbete

Borås 2019-03-08 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 39 Anmälningsärenden
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Borås Stad ska tåla att granskas! 

Svensk offentlighetsprincip har sin grund i 1776 års Tryckfrihetsfriordning och har sedan dess 
spelat en central roll i svensk demokrati. Att som kommuninvånare kunna begära ut 
handlingar och granska fattade beslut är helt nödvändigt för förmågan att utkräva ansvar 
från politiker och offentliganställda. Från politiskt håll behöver vi därför göra vad vi kan för 
att de värden om öppenhet och transparens, som följer av offentlighetsprincipen, smidigt 
kan upprätthållas.  

Open books accounting är en redovisningsprincip som bygger på att underlag för 
redovisningen finns tillgänglig för samtliga intressenter utan att särskild begäran måste 
lämnas in. Systemet tillämpas framförallt mellan samarbetande organisationer i syfte att nå 
ökad transparens, effektivitet och lägre kostnader.  

Eftersom all bokföring i dag som regel sker elektroniskt finns det egentligen inga praktiska 
hinder mot att införa Open books accounting i större skala eller - till och med - som generell 
redovisningsprincip. Vad som står i vägen för att fler skulle kunna tänka sig att gå den vägen 
är förstås de affärshemligheter som ryms i privata aktörers räkenskaper. Kommuner verkar 
dock som regel inte på samma konkurrensutsatta marknad och borde därför som allmän 
princip kunna tillämpa Open books accounting, med undantag för de kontohändelser som 
med laglig grund kan beläggas med sekretess.  

Ett system med Open books accounting skulle dessutom kunna spara de medarbetare, som 
har att hantera förfrågningar om utlämningar av offentliga räkenskaper, mycket tid och öka 
deras möjligheter att fokusera på ordinarie arbetsuppgifter.  

Ett antal andra kommuner har redan börjat arbeta i enlighet med vad som föreslås, eller 
åtminstone tagit steg i den riktningen. Till exempel har Göteborgs stad samtliga 
leverantörsfakturor tillgängliga på sin hemsida sedan 2017 års inledning. Vad gäller Borås 
Stad, ser vi dock framför oss ett system där även övriga kontohändelser öppet redovisas.  

Kommunen finns till för boråsarna och trösklarna för att engagera sig i stadens utveckling ska 
vara låga. Vår verksamhet måste därför tåla att granskas. Värderingar som öppenhet och 
transparens ska genomsyra stadens verksamhet. Nu är det dags att ta nästa steg i 
kommunens demokratiutveckling. Med en allmän tillämpning av Open books accounting 
skulle Borås bli en föregångskommun sett till öppenhet gentemot kommuninvånarna. Det 
tycker vi boråsarna är väl värda.  

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

Borås Stad ska ta fram former för och införa ett system med Open books accounting, Öppna 
böcker, i enlighet med motionens intentioner, med undantag för de kontohändelser som med 
laglig grund kan beläggas med sekretess 

Bilaga till § 39 Anmälningsärenden

För Kristdemokraterna För Moderaterna 

Niklas Arvidsson  Annette Carlson  
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Borås Stad ska tåla att granskas! 

Svensk offentlighetsprincip har sin grund i 1776 års Tryckfrihetsfriordning och har sedan dess 
spelat en central roll i svensk demokrati. Att som kommuninvånare kunna begära ut 
handlingar och granska fattade beslut är helt nödvändigt för förmågan att utkräva ansvar 
från politiker och offentliganställda. Från politiskt håll behöver vi därför göra vad vi kan för 
att de värden om öppenhet och transparens, som följer av offentlighetsprincipen, smidigt 
kan upprätthållas.  

Open books accounting är en redovisningsprincip som bygger på att underlag för 
redovisningen finns tillgänglig för samtliga intressenter utan att särskild begäran måste 
lämnas in. Systemet tillämpas framförallt mellan samarbetande organisationer i syfte att nå 
ökad transparens, effektivitet och lägre kostnader.  

Eftersom all bokföring i dag som regel sker elektroniskt finns det egentligen inga praktiska 
hinder mot att införa Open books accounting i större skala eller - till och med - som generell 
redovisningsprincip. Vad som står i vägen för att fler skulle kunna tänka sig att gå den vägen 
är förstås de affärshemligheter som ryms i privata aktörers räkenskaper. Kommuner verkar 
dock som regel inte på samma konkurrensutsatta marknad och borde därför som allmän 
princip kunna tillämpa Open books accounting, med undantag för de kontohändelser som 
med laglig grund kan beläggas med sekretess.  

Ett system med Open books accounting skulle dessutom kunna spara de medarbetare, som 
har att hantera förfrågningar om utlämningar av offentliga räkenskaper, mycket tid och öka 
deras möjligheter att fokusera på ordinarie arbetsuppgifter.  

Ett antal andra kommuner har redan börjat arbeta i enlighet med vad som föreslås, eller 
åtminstone tagit steg i den riktningen. Till exempel har Göteborgs stad samtliga 
leverantörsfakturor tillgängliga på sin hemsida sedan 2017 års inledning. Vad gäller Borås 
Stad, ser vi dock framför oss ett system där även övriga kontohändelser öppet redovisas.  

Kommunen finns till för boråsarna och trösklarna för att engagera sig i stadens utveckling ska 
vara låga. Vår verksamhet måste därför tåla att granskas. Värderingar som öppenhet och 
transparens ska genomsyra stadens verksamhet. Nu är det dags att ta nästa steg i 
kommunens demokratiutveckling. Med en allmän tillämpning av Open books accounting 
skulle Borås bli en föregångskommun sett till öppenhet gentemot kommuninvånarna. Det 
tycker vi boråsarna är väl värda.  

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

Borås Stad ska ta fram former för och införa ett system med Open books accounting, Öppna 
böcker, i enlighet med motionens intentioner, med undantag för de kontohändelser som med 
laglig grund kan beläggas med sekretess 

Bilaga till § 39 Anmälningsärenden

För Kristdemokraterna För Moderaterna 

Niklas Arvidsson  Annette Carlson  
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Allianspartierna i Borås
Moderaterna och Kristdemokraterna 

Mitt-Socialdemokraterna avvecklar valfriheten

I Borås Tidning (7/3) kunde vi läsa att ett av Borås få kvarvarande LOV-företag inom 
hemtjänsten, försatts i konkurs. Det är en olycklig förlängning av den fullständiga
utmärgling av antalet externa utförare inom hemtjänsten som skett de senaste åren. 

Den 26 november beslutade Kommunstyrelsen om ersättningsnivåerna till externa 
utförare inom hemtjänstvalet. Allianspartierna, Moderaterna och Kristdemokraterna, 
lämnade ett alternativt förslag som skulle innebära en höjning av ersättningsnivåerna 
till genomsnittet för jämförbara kommuner. 

Vi varnade för att styrets föreslagna ersättningsnivå skulle riskera leda till att de 
kvarvarande LOV-företagen inte skulle klara hålla verksamheten på fötter eller 
tvingas sänka den erbjudna kvalitén. Våra farhågor blev tyvärr besannade.  

Hemtjänsten i egenregi har en ersättningsnivå som är mer än 160 kr/timma högre än 
ersättningen till externa utförare. Egenregin har visserligen ett visst behov av högre 
ersättning, bland annat för att ha viss beredskap för att på kort varsel tillgodose 
hemtjänst. Men den absoluta lejonparten av skillnaden i ersättningsnivå kan inte 
förklaras av det.  

Frågan om hur privata utförare ska klara verksamheten med en ersättning på 406 kr 
per timma i tätort, när egenregin behöver mer än 160 kronor mer i timersättning för 
att klara sitt uppdrag, är högst relevant. Det är orimligt att vi idag har ett 
ersättningssystem som gör det svårt för privata utförare att hålla god kvalité och ha 
en bra personalpolitik.

Lagen om valfrihet infördes i hemtjänsten 2009. Som mest fanns det drygt 15 LOV-
företag som erbjöd varierande tjänster inom ramen för hemtjänst. Efter den 6 mars 
återstår bara fyra.

Trots att vi såväl i Kommunstyrelsen som under budgetfullmäktige i december 2018, 
varnade för att de nya ersättningsnivåerna skulle göra det omöjligt att driva LOV-
företag i Borås, valde de styrande i Borås att avfärda våra varningssignaler. Mantrat 
”lagt kort ligger”, tycks innebära att Liberalerna och Centerpartiet kommer sitta tysta
i båten när valfriheten avvecklas i Borås. 

Kristdemokraterna och Moderaterna är av uppfattningen att både externa utförare 
och egenregin bör ges en ärlig chans att bedriva verksamhet av god kvalité och med 
stabila förutsättningar. Varför det skulle vara omöjligt att nå någon bredare politisk 
enighet kring den hållningen går bortom vårt förstånd.  

Med hänvisning till ovanstående vill jag å Allianspartierna, Moderaternas och 
Kristdemokraternas vägnar ställa följande frågor till ansvarigt kommunalråd, Malin 
Carlsson (S): 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
INTERPELLATION KOMMUNFULLMÄKTIGE
2019-03-08 

Allianspartierna i Borås
Moderaterna och Kristdemokraterna 

1. Tycker du att ni upprätthåller Kommunfullmäktigebeslutet om att införa LOV i
hemtjänsten, när ersättningsnivåerna innebär att LOV-företag nu tvingas
avveckla sin verksamhet?

2. Är 406 kr/per timma en rimlig ersättningsnivå, när egenregin kompenseras
med över 160 kr/mer per timma?

3. Kommer Mitt-S-samverkan att vidta åtgärder för att det fortsättningsvis ska
vara möjligt att bedriva LOV-företag i hemtjänsten i Borås?

 Niklas Arvidsson 
 Kristdemokraterna 

       INTERPELLATION KOMMUNFULLMÄKTIGE
       2019-03-08 
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Allianspartierna i Borås
Moderaterna och Kristdemokraterna 

1. Tycker du att ni upprätthåller Kommunfullmäktigebeslutet om att införa LOV i
hemtjänsten, när ersättningsnivåerna innebär att LOV-företag nu tvingas
avveckla sin verksamhet?

2. Är 406 kr/per timma en rimlig ersättningsnivå, när egenregin kompenseras
med över 160 kr/mer per timma?

3. Kommer Mitt-S-samverkan att vidta åtgärder för att det fortsättningsvis ska
vara möjligt att bedriva LOV-företag i hemtjänsten i Borås?

 Niklas Arvidsson 
 Kristdemokraterna 

       INTERPELLATION KOMMUNFULLMÄKTIGE
       2019-03-08 
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Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson 

Vi har mycket att vara stolta över. Sveriges lagstiftning om hur djuren ska tas om hand är den mest 
omfattande i världen. Sverige är ett föregångsland inom djuromsorg, redan 1988 fick vi världens 
mest kraftfulla djurskyddslag. Som kommun ska vi givetvis ta ett ansvar och göra vår del för att 
främja våra jordbrukare och livsmedelsproducenter. 

Borås Stad har en hög ambitionsnivå när det gäller ekologisk och närproducerad mat som skall 
serveras i den kommunala verksamheten.  När vi i vårt fortsatta arbete med att höja andelen 
livsmedel som har sitt ursprung i vårt närområde, så är det av yttersta vikt att vi har en korrekt 
statistik över matens ursprung. 

Till följd av ovanstående information riktar vi följande frågor till ansvarigt kommunalråd för 
kostfrågor i kommunen: 

1. Hur stor andel av de animaliska produkterna har ett okänt ursprung?
2. Finns det dokumenterat, och vilken form av uppföljning finns det på detta?
3. Vilka åtgärder ska ni vidta för att säkra att animaliska produkter med okänt ursprung inte

förekommer i den kommunala verksamheten?

För Sverigedemokraterna 

Andreas Exner 

Borås 2019-03-19 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor

Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson 

Antalet brott riktade mot äldre ökar dramatiskt. Under 2018 ökade den med hela 82 procent jämfört 
med fjolåret, enligt statistik från polisens Nationella bedrägericenter. Drygt var sjätte person som är 
65 år eller äldre utsätts för något brott under ett år. Det visar en kartläggning från 
Brottsförebyggande rådet. 

Bara under mars månad har polisen här i Borås fått in anmälningar om nio åldringsbrott, där 
gärningsmannen uppger sig komma från hemtjänsten. Det är nästan alltid en ensam person som tar 
sig in i ett lägenhetshus och knackar på hos äldre människor och uppger sig komma från 
hemtjänsten. 

Till följd av ovanstående information riktar vi följande frågor till ansvarigt kommunalråd för vård- och 
äldrefrågor i kommunen:  

1. Vilka konkreta åtgärder avser ni tillämpa för att förhindra att Borås äldre utsätts för brott i
hemtjänsten och vård- och äldreboenden?

2. Hur många äldre har blivit utsatta i hemtjänsten eller vård- och äldreboenden i Borås, sedan
ett år tillbaka?

3. Anser ni att antalet olika personal som brukaren möter i hemtjänsten, har bidragit till att
möjliggöra denna brottslighet?

4. Vilka insatser kommer vidtas för att minska antalet personer som brukare möter i
hemtjänsten?

För Sverigedemokraterna 

Andreas Exner 

Borås 2019-03-19 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson 

Antalet brott riktade mot äldre ökar dramatiskt. Under 2018 ökade den med hela 82 procent jämfört 
med fjolåret, enligt statistik från polisens Nationella bedrägericenter. Drygt var sjätte person som är 
65 år eller äldre utsätts för något brott under ett år. Det visar en kartläggning från 
Brottsförebyggande rådet. 

Bara under mars månad har polisen här i Borås fått in anmälningar om nio åldringsbrott, där 
gärningsmannen uppger sig komma från hemtjänsten. Det är nästan alltid en ensam person som tar 
sig in i ett lägenhetshus och knackar på hos äldre människor och uppger sig komma från 
hemtjänsten. 

Till följd av ovanstående information riktar vi följande frågor till ansvarigt kommunalråd för vård- och 
äldrefrågor i kommunen:  

1. Vilka konkreta åtgärder avser ni tillämpa för att förhindra att Borås äldre utsätts för brott i
hemtjänsten och vård- och äldreboenden?

2. Hur många äldre har blivit utsatta i hemtjänsten eller vård- och äldreboenden i Borås, sedan
ett år tillbaka?

3. Anser ni att antalet olika personal som brukaren möter i hemtjänsten, har bidragit till att
möjliggöra denna brottslighet?

4. Vilka insatser kommer vidtas för att minska antalet personer som brukare möter i
hemtjänsten?

För Sverigedemokraterna 

Andreas Exner 

Borås 2019-03-19 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till förskolenämndens ordförande Andreas Ekström 

I ett initiativärende till förskolenämnden ställdes frågan angående sången ”10 små indianer”. 
Tydligen fanns det en förälder som ansåg att denna räknesång var kränkande och förskolenämnden 
fick i sin tur ärendet. Förskolenämnden fann i sin efterforskning att sången inte stred emot 
läroplanen och inte heller emot diskrimineringslagen. Trots detta väljer nämnden att skicka ut en 
rekommendation att inte använda sig av denna sång. 

1. Varför väljer ni att detaljstyra förskolans verksamhet grundat på uppfattningar och preferenser hos
enskilda vårdnadshavare?

Leif Häggblom 
Ledamot i fullmäktige 
Sverigedemokraterna, Borås 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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ENKEL FRÅGA     2019-03-21 

Enkel fråga till Lokalförsörjningsnämndens ordförande Helene 
Sandberg (S) 

För en lång tid sedan fick representanter från Lokalförsörjningsnämnden, Fritid- och 
folkhälsonämnden, Grundskolenämnden, Borås Stad och samtliga kommunalråd ett mail 
från Framtid Fristad där de undrade över hur det går med byggnationen angående idrottshall 
i Fristad. Det är nu över ett år sedan de skickade in sin skrivelse angående Innebandyhall och 
allaktivitetshus och de har ännu inte fått ett besked. 

Vid ett stormöte 2017 var också vi samtliga partier överens om att en idrottshall skulle vara 
med i budget för 2019.  

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 

När planeras byggnationen att påbörjas?  

Annette Carlson (M) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Borås Kommunfullmäktige 2019-03-21 

Enkel fråga till Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) 

Hur kommuniceras planeringsarbetet inför Borås 400-årsfirande? 

Om man som boråsare vill hålla sig uppdaterad och följa planeringsarbetet inför Borås 400-
årsfirande är möjligheterna små. När man går in på Borås Stads webbsida hittar man varken 
information eller länk om firandet på välkomstsidan. Genom att söka på webbsidan eller via 
sökmotor kan man dock leta sig fram till en sida administrerad av Borås Turistbyrå. Men 
sidan verkar knappt ha uppdaterats sedan lanseringen för något år sedan. 

En stad med samma trevliga uppdrag är Göteborg. På deras hemsida guidas man enkelt 
vidare till en extern länk där man på ett pedagogiskt sätt kan ta del av hur processen 
fortlöper i form av en arbetsplan och en fyllig idébok som man kan tycka till om. Man kan 
även prenumerera på nyhetsbrev för att hålla sig uppdaterad. 

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande enkla fråga till Kommunstyrelsens 
ordförande Ulf Olsson (S), 

Bör inte Borås Stad kunna kommunicera planeringsarbetet gällande stadens kommande 400-
årsfirande på ett kvalitativt bättre sätt än vad som görs i nuläget? 

Martin Nilsson 

Moderaterna 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor

Borås Kommunfullmäktige 2019-03-21 

Enkel fråga till Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S) 

När blir Borås Stads museers skattefinansierade samlingar tillgängliga genom digitalisering? 

I Borås Stads museers skattefinansierade samlingar förvaras tusentals kulturföremål och 
konstverk. Föremål som aldrig ser dagens ljus av olika orsaker, de kan vara ömtåliga, de tål 
inte att ställas ut eller så är de helt enkelt inte intressanta i utställningsverksamheterna. 

Att göra dessa skattefinansierade samlingar mer lättillgängliga borde vara en självklarhet. 

Det borde vara en naturlig del i museernas uppdrag att digitalisera samlingarna och låta 
boråsarna, som under lång tid finansierat samlingarna, på ett lättillgängligt sätt få ta del av 
det samlade kulturarvet, kunskapen och informationen. 

Ett sådant digitaliseringsarbete borde ligga väl i linje med Borås Stads kommande 400-
årsfirande. 

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande enkla fråga till Kulturnämndens 
ordförande Sara Andersson (S), 

- När blir Borås Stads museers skattefinansierade samlingar tillgängliga för boråsarna
och andra genom digitalisering?

Hasse Ikävalko, Moderaterna 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Borås Kommunfullmäktige 2019-03-21 

Enkel fråga till Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S) 

När blir Borås Stads museers skattefinansierade samlingar tillgängliga genom digitalisering? 

I Borås Stads museers skattefinansierade samlingar förvaras tusentals kulturföremål och 
konstverk. Föremål som aldrig ser dagens ljus av olika orsaker, de kan vara ömtåliga, de tål 
inte att ställas ut eller så är de helt enkelt inte intressanta i utställningsverksamheterna. 

Att göra dessa skattefinansierade samlingar mer lättillgängliga borde vara en självklarhet. 

Det borde vara en naturlig del i museernas uppdrag att digitalisera samlingarna och låta 
boråsarna, som under lång tid finansierat samlingarna, på ett lättillgängligt sätt få ta del av 
det samlade kulturarvet, kunskapen och informationen. 

Ett sådant digitaliseringsarbete borde ligga väl i linje med Borås Stads kommande 400-
årsfirande. 

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande enkla fråga till Kulturnämndens 
ordförande Sara Andersson (S), 

- När blir Borås Stads museers skattefinansierade samlingar tillgängliga för boråsarna
och andra genom digitalisering?

Hasse Ikävalko, Moderaterna 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till Kerstin Hermansson (C)  hur ligger vi till med arbetet för ökad 
stadsodling?  

Alla ska få en möjlighet att kunna odla klimatsmart, att kunna odla sina egna grönsaker i 
närområdet där man bor. Förtätningen av staden gör också att man behöver kolonilotter för att 
även skapa ett hållbart och hälsosamt stadsliv. Idag har de befintliga kolonilotterna i Borås 
mycket långa köer för en odlingsplats.  

Med anledning av ovanstående önskar jag ställa följande frågor till ansvarigt kommunalråd, 
Kerstin Hermansson (C):  

- Hur långt har man kommit

- Kommer man att anlägga kolonilotter/odlingsplatser i närområden för att kunna
tillmötesgå boråsarnas intresse för klimatsmart odling och minska köerna till
befintliga kolonilotter?

Anna Christensen (M) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor

ENKEL FRÅGA 2019-03-19 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Enkel fråga till Tekniska nämndens ordförande Jan Idehed (C) 
angående styrdokument för träd. 

I juni 2016 lämnade jag in motionen ”Träd in i en vacker stad” till 
kommunfullmäktige. Huvuddragen i motionen var bland annat att 
betydelsefulla träd och trädmiljöer ska bevaras, att förlorade trädmiljöer 
ska återskapas, att det ska kompenseras för träd som går förlorade samt 
att öka antalet träd. 

Borås Stad har ett stort ansvar för sitt trädbestånd. Ett ansvar att inom 
hela Borås skydda, vårda, återplantera och utveckla stadens och 
landsbygdens trädbestånd.  

Att ta fram ett styrdokument ses som en tydlig vägledning och markering 
som syftar till att utveckla Borås identitet som en grön stad. Träden och 
trädmiljöerna i Borås är en omistlig resurs som alla berörda bör värna om 
och utveckla. 

Det höll kommunfullmäktige med om och i januari 2017 förklarades 
motionen för bifallen. Tekniska nämnden fick i uppdrag att ansvara för att 
styrdokument om träd tas fram i enlighet med motionens intentioner. 

Mot bakgrund av ovan vill jag ställa följande fråga till Jan Idehed: 

- Har Tekniska nämnden utfört sitt uppdrag att ta fram ett styrdokument
om träd?

Marie Fridén (M) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor



Kommunfullmäktiges protokoll  |  21 mars 2019

 B 143

ENKEL FRÅGA 2019-03-19 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Enkel fråga till Tekniska nämndens ordförande Jan Idehed (C) 
angående styrdokument för träd. 

I juni 2016 lämnade jag in motionen ”Träd in i en vacker stad” till 
kommunfullmäktige. Huvuddragen i motionen var bland annat att 
betydelsefulla träd och trädmiljöer ska bevaras, att förlorade trädmiljöer 
ska återskapas, att det ska kompenseras för träd som går förlorade samt 
att öka antalet träd. 

Borås Stad har ett stort ansvar för sitt trädbestånd. Ett ansvar att inom 
hela Borås skydda, vårda, återplantera och utveckla stadens och 
landsbygdens trädbestånd.  

Att ta fram ett styrdokument ses som en tydlig vägledning och markering 
som syftar till att utveckla Borås identitet som en grön stad. Träden och 
trädmiljöerna i Borås är en omistlig resurs som alla berörda bör värna om 
och utveckla. 

Det höll kommunfullmäktige med om och i januari 2017 förklarades 
motionen för bifallen. Tekniska nämnden fick i uppdrag att ansvara för att 
styrdokument om träd tas fram i enlighet med motionens intentioner. 

Mot bakgrund av ovan vill jag ställa följande fråga till Jan Idehed: 

- Har Tekniska nämnden utfört sitt uppdrag att ta fram ett styrdokument
om träd?

Marie Fridén (M) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till Anna Svalander (L) om kompensation för den uppskjutna flytten av Norrbyskolan 

I januari 2018  alltså drygt ett år sedan - ställde jag en enkel fråga till Mattias Duell (S), då 
ordförande för Lokalförsörjningsnämnden, om hur det dåvarande S-styret tänkt ersätta de 
förskoleplatser som skulle gå förlorade vid Norrbyskolans ombyggnation.   

Det enda beskedet som då gavs var att inget besked fanns att ge men att arbetet förstås var i full 
gång.  

I november gick information ut till de föräldrar som haft sina barn på Norrbyskolans förskola om att 
ombyggnationen av Norrbyskolan skulle inledas den 1 april och att verksamheten skulle flyttas till 
Tullengymnasiets tidigare lokaler, nästan två kilometer bort.  

Trots det löfte som gavs i samband med min enkla fråga i januari, hade alltså ännu ingen lösning 
tagits fram, som gjort det möjligt att placera barnen på förskola i närområdet.  

Det löftesbrottet var förstås bedrövligt och skulle försvåra något oerhört för barn och föräldrar i 
deras vardag.  

Ansvarigt kommunalråd, Anna Svalander (L), lovade då dyrt och heligt att man skulle fortsätta arbeta 
för att kunna inhysa de barn som så önskade närmare Norrby.  

Den 1 februari kunde vi läsa i Borås Tidning att beslut plötsligt fattats om att skjuta upp 
ombyggnationen av Norrbyskolan och att barnen därför tillsvidare kan gå kvar.  

På grund av de tvära kasten och den bristfälliga framförhållningen står Förskolenämnden nu med 
lokaler på gamla Tullengymnasiet som inte fullt ut kan nyttjas.  

Kostnadsnivåerna kopplat till detta är ännu något osäkra. De hyresökningar som drabbar 
Förskolenämnden för 2019 ser i nuläget ut att uppgå till ca 1,1 miljoner kronor och 1,6 miljoner för 
2020. Därutöver beräknas köp av inventarier uppgå till ca 1 miljon kronor.   

Dessa utökade kostnader som följer av den undermåliga planeringen, försämrar förstås 
Förskolenämndens möjligheter att bedriva en verksamhet av god kvalité. Samtidigt är det nog så 
allvarligt med den oro och stress som de tvära kasten medfört för berörda barn, föräldrar och 
personal.  

Med anledning av ovanstående, vill jag fråga ansvarigt kommunalråd, Anna Svalander (L): 

- Hur och när kommer nämnden kompenseras för de kostnader den bristande
lokalplaneringen kopplad till den uppskjutna ombyggnationen av Norrbyskolan inneburit?

Marie Fridén (M) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor

SÄKERT OCH TRYGGT BORÅS  men till vilket pris? 

Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson (S) 

Den 26/5 2016 lämnade Kristdemokraterna in en motion i kommunfullmäktige gällande 
kostnadsfritt trygghetslarm i hemmet. 

Min enkla fråga är denna: 

Kan det vara möjligt att denna motion ännu inte blivit behandlad? 

Om det är så, när kan vi förvänta oss att vår motion bifalles? 

Borås den 19/3 2019 

KRISTDEMOKRATERNA I BORÅS 
Hans Gustavsson 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
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SÄKERT OCH TRYGGT BORÅS  men till vilket pris? 

Enkel fråga till kommunalrådet Malin Carlsson (S) 

Den 26/5 2016 lämnade Kristdemokraterna in en motion i kommunfullmäktige gällande 
kostnadsfritt trygghetslarm i hemmet. 

Min enkla fråga är denna: 

Kan det vara möjligt att denna motion ännu inte blivit behandlad? 

Om det är så, när kan vi förvänta oss att vår motion bifalles? 

Borås den 19/3 2019 

KRISTDEMOKRATERNA I BORÅS 
Hans Gustavsson 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
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Enkel fråga till kommunalrådet Anna Svalander (L) 

Borås som fristadskommun för förföljda konstnärer 

Yttrandefriheten är tyvärr långt ifrån en självklarhet och runtom i världen förhindras bland 
annat författare och andra kulturutövare att uttrycka sig konstnärligt. Som ett led i att såväl 
värna demokrati och mänskliga rättigheter som att visa på Borås som en ledande kulturstad 
har Vänsterpartiet föreslagit att Borås ska vara en fristad för förföljda konstnärer inom 
nätverket ICORN, International Cities of Refuge Network.  

Den 18 augusti 2016 biföll kommunfullmäktige Vänsterpartiets motion ”Borås - en fristad för 
förföljda konstnärer”. I motionen föreslås att Borås ska ställa sig positivt till att erbjuda en 
fristad för förföljda konstnärer och att omfattningen av fristadsarbetet ska utredas. 

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor till ansvarigt kommunalråd Anna 
Svalander (L): 

 Är utredningen om omfattningen av fristadsarbetet klar?
 När kommer Borås ta emot sin första förföljda konstnär inom ramen för

fristadsarbetet?

Borås 2019-03-19 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor

Enkel fråga till Arbetslivsnämndens ordförande Lars-Åke Johansson (S) 

Vilka konsekvenser innebär de nationella förändringarna i 
arbetsmarknadspolitiken för Borås? 

Borås Stad har de senaste två mandatperioderna bedrivit en aktiv arbetsmarknadspolitik på 
kommunal nivå, i syfte att fler boråsare ska få egen försörjning. En förutsättning för arbetet 
har varit ett nära samarbete med Arbetsförmedlingen. När M/KD-statsbudgeten klubbades 
igenom av riksdagen i december 2018 var en av konsekvenserna omedelbara nedskärningar 
på Arbetsförmedlingen. Genom de så kallade januariavtalet mellan Socialdemokraterna, 
Miljöpartiet, Liberalerna och Centerpartiet slås det dessutom fast att stora delar av 
Arbetsförmedlingens verksamhet ska privatiseras. Mellan avvecklingsåret 2019 och 2021 då 
ett så kallat LOV-system ska vara på plats är det ett glapp som riskerar att hänvisa arbetslösa 
till kommunalt ekonomiskt bistånd. 

Sveriges kommuner och landsting, SKL, har uttalat oro över att staten abdikerar från sitt 
arbetsmarknadsansvar och ser stora risker i att det som tidigare varit statliga kostnader nu 
kommer vältras över på kommunerna. Vidare pekar SKL på risker i form av försämrad 
likvärdighet, bristande samordning i etableringsuppdraget och att stödet till personer med 
komplexa behov hotas. 

Vänsterpartiet ser med oro på den nationella utvecklingen, eller snarare avvecklingen av, 
arbetsmarknadspolitiken.  

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor till Arbetslivsnämndens 
ordförande Lars-Åke Johansson (S): 

- Vilka risker ser du för Borås Stads del med omsvängningen i den nationella
arbetsmarknadspolitiken?

- Vilken ekonomisk beredskap har Borås Stad för att hantera eventuella ökade kostnader
för ekonomiskt bistånd?

Borås 2019-03-19 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Enkel fråga till Arbetslivsnämndens ordförande Lars-Åke Johansson (S) 

Vilka konsekvenser innebär de nationella förändringarna i 
arbetsmarknadspolitiken för Borås? 

Borås Stad har de senaste två mandatperioderna bedrivit en aktiv arbetsmarknadspolitik på 
kommunal nivå, i syfte att fler boråsare ska få egen försörjning. En förutsättning för arbetet 
har varit ett nära samarbete med Arbetsförmedlingen. När M/KD-statsbudgeten klubbades 
igenom av riksdagen i december 2018 var en av konsekvenserna omedelbara nedskärningar 
på Arbetsförmedlingen. Genom de så kallade januariavtalet mellan Socialdemokraterna, 
Miljöpartiet, Liberalerna och Centerpartiet slås det dessutom fast att stora delar av 
Arbetsförmedlingens verksamhet ska privatiseras. Mellan avvecklingsåret 2019 och 2021 då 
ett så kallat LOV-system ska vara på plats är det ett glapp som riskerar att hänvisa arbetslösa 
till kommunalt ekonomiskt bistånd. 

Sveriges kommuner och landsting, SKL, har uttalat oro över att staten abdikerar från sitt 
arbetsmarknadsansvar och ser stora risker i att det som tidigare varit statliga kostnader nu 
kommer vältras över på kommunerna. Vidare pekar SKL på risker i form av försämrad 
likvärdighet, bristande samordning i etableringsuppdraget och att stödet till personer med 
komplexa behov hotas. 

Vänsterpartiet ser med oro på den nationella utvecklingen, eller snarare avvecklingen av, 
arbetsmarknadspolitiken.  

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor till Arbetslivsnämndens 
ordförande Lars-Åke Johansson (S): 

- Vilka risker ser du för Borås Stads del med omsvängningen i den nationella
arbetsmarknadspolitiken?

- Vilken ekonomisk beredskap har Borås Stad för att hantera eventuella ökade kostnader
för ekonomiskt bistånd?

Borås 2019-03-19 

Ida Legnemark (V) 

Bilaga till § 40 Inkomna interpellationer och enkla frågor
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Kommunstyrelsen 
Protokollsanteckning 

E5 – Svar på motion Redovisa slöseri av skattemedel 
2019-03-04 

Protokollsanteckning 

Den motion som lämnats in av representanter för Moderaterna samt Kristdemokraterna föreslår att 
Kommunstyrelsen årligen tar fram en redovisning av kostnader som betraktas som inte nödvändiga 
eller där kommunens kostnader överstiger genomsnittskostnaderna vid jämförelse med andra 
kommuner i Sverige. 

Sverigedemokraterna emotsätter sig inte motionens intentioner då vi sedan tidigare kartlagt flertalet 
kostnader vars tillhörande verksamhet inte kan betraktas som del av kommunens kärnuppdrag – 
utan snarare som politiska inriktningar. 

På grund av att dessa verksamheter är en del av politiska inriktningar är de kostnader som motionens 
intention efterlyser – ”inte nödvändiga” – en högst subjektiv fråga. Det är därmed naivt att tro att 
den styrande konstellationen villigt kartlägger sina egna politiska prioriteringar som inte nödvändiga. 
Motionens förslag blir därmed närmast tandlös. 

Vi noterar däremot att den skattesänkning som föreslogs av Sverigedemokraterna inför 
Kommunfullmäktiges decembersammanträde skulle inneburit realiserade förändringar av just den 
karaktär som efterlyses i denna motion. Vi emotser en positiv inställning inför framtida förslag om 
skattesänkningar från Moderaterna och Kristdemokraterna, beaktat att det fanns ett syfte utöver 
redovisning med denna motion. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner  (SD) Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot Kommunstyrelsen 

Bilaga till § 63 Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M): Borås Stad bör 
redovisa slöseri med skattemedel
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Kommunstyrelsen 
Protokollsanteckning 

E5 – Svar på motion Redovisa slöseri av skattemedel 
2019-03-04 

Protokollsanteckning 

Den motion som lämnats in av representanter för Moderaterna samt Kristdemokraterna föreslår att 
Kommunstyrelsen årligen tar fram en redovisning av kostnader som betraktas som inte nödvändiga 
eller där kommunens kostnader överstiger genomsnittskostnaderna vid jämförelse med andra 
kommuner i Sverige. 

Sverigedemokraterna emotsätter sig inte motionens intentioner då vi sedan tidigare kartlagt flertalet 
kostnader vars tillhörande verksamhet inte kan betraktas som del av kommunens kärnuppdrag – 
utan snarare som politiska inriktningar. 

På grund av att dessa verksamheter är en del av politiska inriktningar är de kostnader som motionens 
intention efterlyser – ”inte nödvändiga” – en högst subjektiv fråga. Det är därmed naivt att tro att 
den styrande konstellationen villigt kartlägger sina egna politiska prioriteringar som inte nödvändiga. 
Motionens förslag blir därmed närmast tandlös. 

Vi noterar däremot att den skattesänkning som föreslogs av Sverigedemokraterna inför 
Kommunfullmäktiges decembersammanträde skulle inneburit realiserade förändringar av just den 
karaktär som efterlyses i denna motion. Vi emotser en positiv inställning inför framtida förslag om 
skattesänkningar från Moderaterna och Kristdemokraterna, beaktat att det fanns ett syfte utöver 
redovisning med denna motion. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner  (SD) Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot Kommunstyrelsen 

Bilaga till § 63 Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M): Borås Stad bör 
redovisa slöseri med skattemedel

 
 

Voteringslista nr. 1 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 21 mars 2019 klockan 20:34:35. 
17. Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M): Borås Stad bör redovisa slöseri 
med skattemedel 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög                           (S)       2:a                                               X        
Ulrik Nilsson                           (M)       3:e                                                X      
Anne-Marie  Ekström                     (L)       2:a                                               X        
Niklas Arvidsson                        (KD)      2:a                                                X      
Annette Carlson                         (M)       3:e                                                X      
Andreas Exner                           (SD)      2:a                                                X      
Lennart Andreasson                      (V)       1:a                                               X        
Kerstin  Hermansson                     (C)       2:a                                               X        
Anna Svalander                          (L)       1:a                                               X        
Ulf Olsson                              (S)       2:a                                               X        
Malin Carlsson                          (S)       3:e       Jessica Eng 

Strömberg                   
X        

Tom Andersson                           (MP)      1:a                                               X        
Leila Pekkala                           (S)       2:a                                               X        
Lars-Åke Johansson                      (S)       3:e                                               X        
Urban Svenkvist                         (M)       2:a                                                X      
Marie Fridén                            (M)       3:e                                                X      
Lars-Gunnar Comén                       (M)       2:a                                                X      
Birgitta Bergman                        (M)       2:a                                                X      
Crister Spets                           (SD)      1:a                                                X      
Björn Qvarnström                        (SD)      1:a                                                X      
Ida Legnemark                           (V)       2:a                                               X        
Maj-Britt Eckerström                    (C)       2:a                                               X        
Lars Gustaf Andersson                   (L)       2:a                                               X        
Yvonne Persson                          (S)       2:a                                               X        
Ninni Dyberg                            (S)       3:e                                               X        
Kjell Hjalmarsson                       (MP)      3:e                                               X        
Micael Svensson                         (S)       1:a                                               X        
Gun-Britt Persson                       (S)       3:e                                               X        
Hans Gustavsson                         (KD)      1:a                                                X      
Oliver Öberg                            (M)       3:e                                                X      
Anna-Clara Stenström                    (M)       2:a       Annette Nordström                        X      
Pirita Isegran                          (M)       2:a                                                X      
Leif Häggblom                           (SD)      3:e                                                X      
Olle Engström                           (SD)      1:a                                                X      
Anne Rapinoja                           (V)       3:e                                               X        
Cecilia Andersson                       (C)       1:a                                               X        
Andreas Cerny                           (L)       3:e                                               X        
Rose-Marie Liljenby Andersson           (S)       3:e                                               X        
Kent Hedberg                            (S)       3:e                                               X        
Christina Waldenström                   (MP)      2:a                                               X        
Sara Andersson                          (S)       1:a                                               X        
Per Carlsson                            (S)       1:a                                               X        
Else-Marie Lindgren                     (KD)      3:e                                                X      
Nils-Åke Björklund                      (M)       3:e                                                X      
Martin Nilsson                          (M)       1:a                                                X      
Ann-Charlotte Blomqvist                 (SD)      2:a                                                X      
Jan Nilsson                             (SD)      3:e                                                X      
Peter Wiberg                            (V)       1:a                                               X        
Alexander Andersson                     (C)       3:e                                               X        
Johan Wikander                          (L)       3:e                                               X        

Transport: 29 21 0 0 0 
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Transport: 29 21 0 0 0 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Sofia Bohlin                            (S)       2:a                                               X        
Robert Sandberg                         (S)       2:a                                               X        
Mohamed Kossir                          (S)       2:a!                                              X        
Johan Dahlberg                          (S)       3:e                                               X        
Magnus Sjödahl                          (KD)      3:e                                                X      
Hasse Ikävalko                          (M)       1:a                                                X      
Jolly Bou Rahal                         (M)       3:e                                                X      
Jonas Ellerstrand                       (SD)      3:e                                                X      
Tomas Brandberg                         (SD)      2:a                                                X      
Gabriella Andersson                     (V)       2:a                                               X        
Mattias Danielsson                      (C)       2:a                                               X        
Anders Jonsson                          (S)       1:a                                               X        
Abdullahi Warsame                       (S)       3:e                                               X        
Marie Samuelsson                        (S)       1:a                                               X        
Sead Omerovic                           (S)       1:a                                               X        
Lisa Berglund                           (KD)      1:a       Åke Ekvad                                X      
Ulf Sjösten                             (M)       1:a                                                X      
Anders Alftberg                         (SD)      3:e                                                X      
Kristian Silbvers                       (SD)      2:a                                                X      
Stefan Lindborg                         (V)       3:e                                               X        
Ylva Lengberg                           (S)       1:a!                                              X        
Liridona Rexhepi                        (S)       1:a                                               X        
Anna Christensen                        (M)       1:a                                                X      

SUMMA: 42 31 0 0 0 
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